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Dr. Tandoğan Engin  Jeoloji Yüksek Mühendisi

Değerli meslektaşım, arkadaşım

Dr. Ali Uygun ‘M.T.A. Jeolog Defteri’ isimli meslek 
anılarını anlatan bir kitap yazmış. Sağ olsun bir kop-
ya da bana göndermiş. 1978 yılında Doç.Dr. Sadrettin 
Alpan’ın MTA Genel Müdürlüğünden ayrılmasından 
sonra rahmetli Prof. Nezihi Canıtez MTA Genel Müdür-
lüğüne atanmıştı. Bu atanmayı takiben Dr. Uygun MTA 
da Endüstriyel Hammaddeler Dairesi Başkanlığına 
bende Maden Etüt Dairesi Başkanlığına atanmıştım. O 
zamana kadar benim Ali Beyle pek fazla bir çalışmış-
lığım olmamıştı. Ben o görevi 6 ay kadar sürdürdüm 
ve ayrıldım Ali Bey daha uzun süre göreve devam etti. 
Görevde olduğum sürece Ali Beyle birlikte Genel Mü-
dürlükte çok sayıda idari ve çok az da teknik içerikli 
toplantılara katıldık! O sıralar Türkiye’nin genelinde ol-
duğu gibi MTA da çok çalkantılı bir dönemi yaşıyordu. 
Yapılan toplantılar sonu gelmeyen tartışmalarla geçi-
yordu. Bu fırsattan yararlanarak Ali Beyin kitapta an-
lattığı olaylarla ilgili olarak ben de bir anımı paylaşmak 
istiyorum: Encümen toplantısı için Genel Müdürlüğün 
toplantı salonundaydık. Masanın etrafında tam sayısını 
hatırlayamayacağım ama ben diyeyim 12 siz deyin 15 
kadar Daire Başkanı, Daire Başkan Yardımcısı yerini al-
mıştı. Rahmetli Canıtez toplantıyı açtı ve yeni atamalar 
nedeniyle epey den beri Encümen toplantısı yapılama-
mış olduğundan gündemin kalabalık olduğunu ve 42 
maddenin görüşülmesi gerektiğini bildirdi. İlk maddeyi 
okudu ve konuda görüş bildirmek isteyenlerin görüşle-
rini bildirmelerini istedi. Vay sen misin bunu isteyen? 
Toplantı masasındaki hemen herkes konuda bir şeyler 
söylemek ihtiyacını duymuş olacak ki söz aldı, sanırım 
ben de söz aldım! Konuşan sözünü bitirince yanında 
oturan sıra ona gelmiş gibi söz aldı bu böylece sürüp 
gitti. Galiba Gültekin Göngör Bey idi söz aldı ve efendim 
ilerleyemiyoruz daha görüşülmesi gereken 41 madde 
var dedi. Buna karşılık rahmetli Canıtez ‘işte ne güzel 
MTA kendi kendini sorguluyor, bırakalım arkadaşlar 
konuşsunlar’ dedi. Bunun üzerine 1 madde üzerindeki 
söz almalar sürdü gitti. Toplantıya saat 14.00 de baş-
lamıştık saat 20.00 oldu biz hala 1 madde üzerindey-
dik. Nezihi bey baktı ki olacağı yok, saat 20.00 de evet 

arkadaşlar hepimiz yorulduk, ben bir değerlendirme 
yapayım daha sonra tekrar görüşürüz dedi ve toplan-
tıyı kapattı. Sadrettin Beyin zamanında encümen top-
lantılarında encümen kâtibi gündemin ilgili maddesini 
okuduktan sonra ilgili Daire Başkanından görüşünü 
sorar ve kendisi kısa bir değerlendirme yaptıktan sonra 
kabul edenler, etmeyenler diye sorar ve kendisi hangisi 
için elini kaldırmışsa herkes de o yönde tavır belirtir ve 
kabul edilmiştir deyip gündemin başka maddesine ge-
çilirdi! Bu vesileyle Doç. Dr. Sadrettin Alpan’a sağlıklı, 
mutlu uzun bir yaşam diler, prof. Dr Nezihi Canıtez’i de 
saygı ve rahmetle anmak isterim. Ali Uygun MTA’dan 
ayrılıp özel madencilik kuruluşlarında çalışmaya başla-
dığında ben hala MTA da çalışıyordum. Ali Beyin çok 
seyahat ettiğini biliyordum. Seyahatlerinin arasında 
MTA’ya uğradığında görüşürdük. Ben kendilerine ne-
reden, doğudan mı batıdan mı geliyorsun diye sor-
duğumda hem doğudan hem batıdan diye yanıtlardı. 
Kitap; öğrencilik yılları, MTA yılları ve özel sektör yılları 
olarak çeşitli bölümlerden oluşmaktadır. Ali Bey ge-
rek büroda gerekse arazi çalışmaları sırasında yaptığı 
çalışmaları, karşılaştığı bazı idari ve teknik güçlükleri, 
yaşadığı ilginç olayları ve en önemlisi de Endüstriyel 
Hammadde Potansiyeli yönüyle Türkiye’nin yaptığı 
aşamaları anılar eşliğinde anlatmaktadır. Doğayla iç 
içe yaşanan bir mesleğin çalışanlarıyız. Çalışmalarımız 
sırasında hepimizin yaşadığı kötü ve çoğunlukla da iyi 
sayılabilecek, anılarımız vardır. ‘Bir musibet bin nasi-
hatten evladır’ diyen Atasözümüzün özünde olduğu 
gibi, bu anıların çoğu ders alınabilecek özellikler taşır. 
Anlatılan olayların içinde olmuş olanları da o günlere 
geri götürür. Ben Doç Dr. Sadrettin Alpan’ın ‘Hizmet 
Biter mi ?’ başlıklı anılar kitabıyla Dr. Uygun’un ‘MTA 
Jeolog Defteri’ adlı kitabını zevkle okudum. Herkes anı-
larını bir kitap halinde yazıp yayınlayamayabilir. Ama 
çoğu kimse meslek grubunun ilgisin çekebileceğini 
düşündüğü anılarını yazabilir diye düşünüyorum. Bu 
anıların JMO Haber Bülteninde yayınlanması Bültenin 
içeriğini zenginleştirecektir ve ilgiyle de karşılanacaktır.

Saygılarımla,

dr. ali uygun’ un ‘mta jeolog defteri’ 
isimli kitabı üzerinekit
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